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Protokół Nr 9 

z posiedzenia Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu, odbytego w dniu 31.08.2015r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

Spotkanie trwało od godz. 9:00 – 10:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku     - Danuta Zawidzka 

 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta otwierając posiedzenie powitała wszystkich 

zebranych, przypominając jednocześnie porządek obrad spotkania, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych 

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu przyznawania. 

2. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Zgodnie z powyższym Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu Dyrektor 

BOOS, która omówiła projekt uchwały.  

Na wstępie Dyrektor BOOS nadmieniła o drobnych korektach w projekcie, które naniesione 

zostały przez Radcę Prawnego UM,  a nie ma ich w projekcie przesłanym radnym. 

Członkowie Komisji otrzymali projekty uchwały z naniesionymi zmianami. 

  

Kontynuując przedstawiła, że podjęcie niniejszej uchwały jest wykonaniem zapisów ustawy  

z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela (tj. Dz. U. z 2014r. poz. 191 z późn. zm.). 

Zgodnie z art. 72 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela organ prowadzący 

szkoły zabezpiecza corocznie w budżecie odpowiednie środki finansowe z przeznaczeniem na 

pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej. Organ prowadzący 

zobowiązany jest także do określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej oraz warunków i sposobów ich przyznawania. Niniejsza uchwała określa rodzaje 

świadczeń, warunki i sposoby przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej ze 

środków finansowych przeznaczonych corocznie na ten cel w uchwale budżetowej, a także 

formę udokumentowania i terminy rozpatrywania wniosków. 

Brzmienie uchwały odzwierciedla Regulamin, który nieformalnie funkcjonował do tej pory na 

terenie gminy. Doprecyzowanie dotyczy paragrafu czwartego, gdzie określone zostaje na 

podstawie jakich dokumentów – załączników do wniosku, taka pomoc będzie przyznawana. 
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W praktyce w bieżącym roku z uwagi na czas wywołania projektu, obowiązywać będzie tzw. 

okres przejściowy. W pełnym brzemieniu od strony formalnej zacznie ona funkcjonować od 

przyszłego roku.  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytają czy wniosek jest taki sam, jak do tej 

pory. 

 

Dyrektor BOOS wskazała, że wyda go Burmistrz Więcborka w formie Zarządzenia, które  

będzie wykonaniem uchwały. 

 

Radna Beata Lida chciała wiedzieć, jaki jest to procent wynagrodzenia.   

 

Dyrektor BOOS podała, że od tej pory było i jest to 0,3% rocznego limitu wynagrodzenia 

nauczycieli. Zazwyczaj jest tak, że środki, które są zabezpieczane w danym roku  

są rozdysponowane w stu procentach. Należy też pamiętać, że w każdej placówce funkcjonuje 

Fundusz socjalny.  

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy rodzaj choroby determinuje wysokość dofinansowania. 

 

Jest to uznaniowe i do tej pory również tak było. Spotykała się Komisja i wspólnie wniosek 

opiniowała. Komisja nie ma mocy decyzyjnej, decyzje podejmuje Burmistrz. Komisja 

socjalna składa się z przedstawicieli każdego zakładu pracy tj. każdej placówki. Są to osoby 

desygnowane, a w składzie Komisji są również przedstawiciele związków zawodowych  – 

odpowiedziała Dyrektor BOOS. Dyrektor wspomniała również, projekt podlegał 

opiniowaniu przez związki zawodowe. Opinia ze Związku Nauczycielstwa Polskiego dotarła 

w formie telefonicznej. Zgłoszone zostały pewne zastrzeżenia. Pierwsze dotyczyło wysokości 

limitu zabezpieczenia tj. dlaczego nie ma go w projekcie. Odpowiedź była taka, że od tego 

jest uchwała budżetowa. Druga uwaga dotyczyła terminów jesiennych ale taka była w tym 

zakresie dotychczasowa praktyka i nic nie zmieniano / jedynie to doprecyzowano/.  

 

Przewodnicząca Komisji pytała również o środki na nabycie okularów korygujących tzn. 

czy nadal podtrzymany jest zapis, że dotyczy to tylko nauczycieli.  

 

Dyrektor BOOS potwierdziła, że tak. powiedziała że jest to pomoc stricte dla nauczycieli  

w ramach obowiązków zawodowych. Pomoc nie obejmuje nauczyciela emeryta.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 4 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji wywołała wniosek mieszkańca Więcborka 

dotyczący remontu zabytkowej Kaplicy Rodu Konkel na Cmentarzu Parafialnym  

w Więcborku.  

 

Komisja po zapoznaniu się z treścią wniosku  przyjęła stanowisko w poniższej treści: 
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„W odpowiedzi na złożone przez Pana wnioski z dnia 5.07.2015r. informuję, iż dwa  

z nich 28.08.2015r. przekazane zostały według właściwości do rozpatrzenia przez Komisję 

Rady Miejskiej w Więcborku tj. Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. Postulaty te dotyczyły: 

remontu zabytkowej kaplicy na cmentarzu parafialnym w Więcborku oraz montażu obelisku  

z informacją w miejscu byłej synagogi żydowskiej przy ul. Gen. J. Hallera. 

 Komisja podjęła powyższe tematy na swym posiedzeniu w dniu 31.08.2015r. uznając 

ostatecznie, że z uwagi na materię sprawy potrzebuje więcej czasu na jej analizę. 

 Wypracowana opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu odnośnie wskazanych 

powyżej kwestii, zostanie przesłana odrębnym pismem.” 

 

W tej części posiedzenia Radny Ryszard Kałaczyński  pytał też, czy uhonorowanie  

p. Kacpra Badziągowskiego na najbliższej sesji były wcześniej konsultowane z Komisją 

Oświaty /…/ 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że punkt ten został wprowadzony do porządku przez 

Przewodniczącą RM z jego inicjatywy. Inne gminy promują osoby osiągające sukcesy swoich 

mieszkańców dlatego też uważał, że wyróżnienie takiej rangi powinno zostać przez Gminę 

Więcbork zauważone i docenione. 

 

Radna Beata Lida nawiązując  do powyższego dociekała, czy w planach Gminy jest 

usankcjonowanie gratyfikacji uzdolnionych sportowców poprzez stworzenie pewnych zasad  

i procedur w tym zakresie tj. poprzez przygotowanie Regulaminu, o którym swego czasu już 

była mowa właśnie na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że koncepcja, o której mówi radna wiąże się z posiadaniem 

odpowiednich funduszy i zabezpieczeniem ich w budżecie Gminy. 

 

Radna Lida zastanawiała się, czy takowych środków nie można byłoby pozyskać w ramach 

Lokalnej Grupy Działania. Za chwilę tradycyjnie posypią się kolejne wnioski i co wtedy. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że w tej chwili mówimy o gratyfikacji Mistrza Europy,  

a na dzień dzisiejszy nie zna osoby, która by taki sukces osiągnęła. Nie sadzi zatem,  

by wpłynęły w związku z tym kolejne wnioski. 

 

Kończąc spotkanie Przewodnicząca Komisji pogratulowała radnemu i członkowi Komisji  

p. Ryszardowi Kałaczyńskiemu osiągnięcia zamierzonego celu i pobicia rekordu Guinessa.  

Te 366 maratonów, to ogromny wysiłek ale i sukces. Pytała o dalsze plany sportowe radnego. 

 

Radny Kołaczyński wskazał, że najbliższe wyzwanie to Mistrzostwa Polski  

i dwudziestoczterogodzinny bieg, na których reprezentowała będzie „GROM” Więcbork.  

W perspektywie z kolei tzw. „Maratony Weekendowe”, które w ostatnim czasie stały się 

bardzo popularne w świecie. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

 

/-/ Beata Kopta 


